
Protokół nr VI/2024 

z Sesji Rady Miejskiej w Poniecu odbytej w dniu 30 października 2024 r. w godz. 1300 – 1520 

w  Gminnym Centrum Kultury w Poniecu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Piotr Jańczak  o godzinie 1300 otworzył VI  Sesję Rady Miejskiej 

w Poniecu. Powitał radnych,  przybyłych gości oraz: 

   

• Burmistrza Ponieca Jacka Widyńskiego 

• Pracowników Urzędu Miejskiego  

• Dyrektorów i kierowników jednostek pomocniczych 

• Pierwszego Zastępcę Komendanta Powiatowego Policji w Gostyniu nadkomisarza 

Zbigniewa Krawczyka 

• Zastępcę Komendanta Powiatowego PSP w Gostyniu st. kpt. Marcina Nyczkę 

• Kierownika Posterunku Policji w Poniecu asp. Szt. Sławomira Mazideńskiego 

• Komendanta OSP w Poniecu Jerzego Wendzonkę 

• Prezesa M-G OSP w Poniecu Ryszarda Gierę 

 

Listy obecności radnych i gości stanowią załączniki do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Jańczak stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 

13 radnych,  co stanowi  kworum  pozwalające na  podejmowanie decyzji.  

 

Następnie przewodniczący obrad Piotr Jańczak stwierdził, że radni otrzymali porządek obrad  

sesji wraz z zaproszeniami na VI Sesję oraz zwrócił się z pytaniem o uwagi do porządku obrad 

VI  Sesji Rady Miejskiej: 

 

1. Otwarcie, 

2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Sprawozdanie Burmistrza Ponieca i Przewodniczącego Rady Miejskiej w Poniecu z 

działalności w okresie międzysesyjnym i realizacji uchwał podjętych na poprzedniej 

sesji, 

4. Interpelacje i zapytania radnych, 

5. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Miejskiej, 
6. Wysłuchanie informacji na temat bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy 

Poniec 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale Rady Miejskiej w Poniecu nr 

LIII/432/2023 z dnia 13 grudnia 2023 r.  w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Poniec na lata 2024-2043, 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwały budżetowej  Gminy 

Poniec na rok 2024, 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 



10. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości, 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych w granicach obrębów 

Bączylas, Czarkowo, Drzewce, Dzięczyna, Grodzisko, Łęka Mała, Łęka Wielka, 

Rokosowo, Śmiłowo oraz Żytowiecko, 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentów obrębów Łęka Wielka i Grodzisko 

w gminie Poniec, 

13. Podjęcie uchwały w sprawie rocznego programu współpracy Gminy Poniec z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i wolontariacie. 

14. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach, 

15. Wolne wnioski i zapytania, 

16. Zakończenie. 

 

Radni nie zgłosili uwag do porządku obrad, dlatego Przewodniczący Rady Piotr Jańczak poprosił 

radnych o głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. 

Radni jednomyślnie przegłosowali ustalony porządek obrad. 

Przystąpiono do omawiania poszczególnych punktów.  

Pkt. 3 Sprawozdanie Burmistrza Ponieca i Przewodniczącego Rady Miejskiej w Poniecu z 

działalności w okresie międzysesyjnym i realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji, 

 

Burmistrz Ponieca Jacek Widyński przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym.  

 

Przewodniczący Rady Piotr Jańczak przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym.  

 

Pkt. 4 Interpelacje i zapytania radnych, 

 

Radny Ireneusz Maćkowiak przedstawił interpelację do Starostwa powiatowego w sprawie 

założenia progów zwalniających na drodze powiatowej przy placu zabaw w Grodzisku. 

 

Radny Ireneusz Maćkowiak wraz z radnym Przemysławem Nycem przedstawili interpelację 

do Starostwa Powiatowego w sprawie naprawy nawierzchni drogi powiatowej Grodzisko – 

Żytowiecko. 

 

Radna Łucja Markowska odniosła się do odpowiedzi na złożoną interpelację do Starostwa 

Powiatowego, w sprawie usunięcia kokonów na drzewach w pasie drogowym Łęka Wielka – 

Bielawy, z prośbą o ponowne rozpatrzenie sprawy. 



 

Radna Łucja Markowska wraz z radnym Ryszardem Sikorskim przedstawili interpelację do 

Starostwa Powiatowego w sprawie usunięcia suchych gałęzi w pasie dróg powiatowych. 

 

Radna Łucja Markowska zwróciła się do Starostwa Powiatowego z prośbą o pisemne 

potwierdzenie, że remont drogi Łęka Wielka – Bielawy został ujęty w WPF Powiatu 

Gostyńskiego. 

 

Radny Jarosław Twardy przedstawił interpelację do Burmistrza Ponieca w sprawie naprawy 

nawierzchni kostki brukowej na ul. Prusa oraz o interwencję w sprawie nieświecących się 

latarniach na ulicy Rydzyńskiej.  

 

Pkt. 5  Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Miejskiej, 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Jańczak poinformował, że zgodnie z  paragrafem 38  

Statutu Gminy Poniec do biura Rady nie wpłynęły uwagi do protokołu z V Sesji Rady Miejskiej. 

Rada Miejska w obecności 13 radnych w głosowaniu jednomyślnie przyjęła protokół z V Sesji 

Rady Miejskiej.  

 

Pkt. 6 Wysłuchanie informacji na temat bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy 
Poniec 
 
Przewodniczący Rady Piotr Jańczak poprosił przedstawicieli Policji oraz Straży o 
przedstawienie informacji na temat bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Poniec.  
 
Pierwszy Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Gostyniu nadkomisarz Zbigniew 
Krawczyk przedstawił sprawozdanie komendanta Powiatowego Policji w Gostyniu oraz 
informację o Stanie Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego na terenie Powiatu Gostyńskiego 
w 2023 roku. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
Kierownik Posterunku Policji w Poniecu asp. szt. Sławomir Mazideński przedstawił informację 
o Stanie Bezpieczeństwa Publicznego na terenie Gminy Poniec w 2023 r. 
 
Burmistrz Jacek Widyński podziękował za bardzo dobrą współpracę z Posterunkiem Policji w 
Poniecu oraz z Komendą Powiatową Policji w Gostyniu.  
Nawiązując do obecności przedstawicieli służb burmistrz odniósł się do złożonej przez radnego 
Łęki Małej interpelacji w sprawie zamontowania progów zwalniających w Grodzisku oraz  
otrzymanej odpowiedzi od Komisji ds. Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego na drogach 
powiatowych i gminnych działającej przy Starostwie Powiatowym w Gostyniu. Interpelacje 
składane są, gdy jest widoczna potrzeba, aby je złożyć. Uzasadnienie, że nie doszło nigdy do 
niebezpiecznej sytuacji czy kolizji jest bezpodstawne.  



Burmistrz podsumował, że chodzi o to, aby zapobiegać przed powstaniem niebezpiecznych 
zdarzeń czy uszczerbków na zdrowiu, a nie czekać kiedy one powstaną, aby wtedy rozpocząć 
właściwe działania.  
 
Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Gostyniu nadkomisarz Zbigniew Krawczyk 
zgodził się ze zdaniem burmistrza Ponieca oraz podkreślił wagę działań prewencyjnych 
zwiększających bezpieczeństwo mieszkańców. 
 
Przewodniczący Rady Piotr Jańczak poinformował, że Starosta Gostyński został również 
zaproszony na Sesję Rady Miejskiej w Poniecu, ale niestety nie skorzystał z zaproszenia. 
 
Zastępca Komendanta PSP w Gostyniu st. kpt. Marcin Nyczka przedstawił informację na 
temat Bezpieczeństwa Publicznego i analizy zagrożeń na terenie Powiatu Gostyńskiego w 2023 
r.  
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Jańczak zarządził 15 min przerwy. 

 

Do obrad Sesji dołączyła radna Paulina Zielińska. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Jańczak poprosił radnych o ponowne przeprowadzenie kworum, 

ponieważ do obrad sesji dołączyła radna Paulina Zielińska. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Jańczak stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 

14 radnych,  co stanowi  kworum  pozwalające na  podejmowanie decyzji.  

 

Pkt.7 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale Rady Miejskiej w Poniecu nr 

LIII/432/2023 z dnia 13 grudnia 2023 r.  w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Poniec na lata 2024-2043, 

 

Przewodniczący Rady  Piotr Jańczak poprosił Sekretarza Gminy o przedstawienie projektu 

uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej sprawie.  

 

Sekretarz Gminy Marcin Pazdaj przedstawił  projekt uchwały  wraz z uzasadnieniem 

 

Przewodniczący Rady  Piotr Jańczak dokonał otwarcia  dyskusji, w której radni nie zgłosili 

uwag. Poinformował, że temat był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji, 

na którym radnym zostały udzielone wyczerpujące wyjaśnienia na zgłoszone zapytania 

Następnie poprosił radnych o przystąpienie do głosowania. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych jednomyślnie  podjęła  

uchwałę nr VI/45/2024 



w sprawie zmian w uchwale Rady Miejskiej w Poniecu nr LIII/432/2023 z dnia 13 grudnia 

2023 r.  w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Poniec na lata 2024-

2043, 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu 

 

Pkt. 8  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwały budżetowej  Gminy 

Poniec na rok 2024 

 

Przewodniczący Rady  Piotr Jańczak poprosił Sekretarza Gminy o przedstawienie projektu 

uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej sprawie.  

 

Sekretarz Gminy Marcin Pazdaj przedstawił  projekt uchwały  wraz z uzasadnieniem 

 

Przewodniczący Rady  Piotr Jańczak dokonał otwarcia  dyskusji, w której radni nie zgłosili 

uwag. Poinformował, że temat był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji, 

na którym radnym zostały udzielone wyczerpujące wyjaśnienia na zgłoszone zapytania 

Następnie poprosił radnych o przystąpienie do głosowania. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych jednomyślnie  podjęła  

uchwałę nr VI/46/2024 

w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwały budżetowej  Gminy Poniec na rok 2024 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu 

Pkt. 9  Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

 

Przewodniczący Rady  Piotr Jańczak poprosił Inspektora UM Małgorzatę Boniec o 

przedstawienie projektu uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej sprawie.  

 

Inspektor UM Małgorzata Boniec przedstawiła projekt uchwały  wraz z uzasadnieniem 

 

Przewodniczący Rady  Piotr Jańczak dokonał otwarcia  dyskusji, w której radni nie zgłosili 

uwag. Poinformował, że temat był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji, 

na którym radnym zostały udzielone wyczerpujące wyjaśnienia na zgłoszone zapytania 

Następnie poprosił radnych o przystąpienie do głosowania. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych jednomyślnie  podjęła  

uchwałę nr VI/47/2024 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu 

 

Pkt. 10 Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości, 

 



Przewodniczący Rady  Piotr Jańczak poprosił Inspektora UM Małgorzatę Boniec o 

przedstawienie projektu uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej sprawie.  

 

Inspektor UM Małgorzata Boniec przedstawiła projekt uchwały  wraz z uzasadnieniem 

 

Przewodniczący Rady  Piotr Jańczak dokonał otwarcia  dyskusji, w której radni nie zgłosili 

uwag. Poinformował, że temat był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji, 

na którym radnym zostały udzielone wyczerpujące wyjaśnienia na zgłoszone zapytania 

Następnie poprosił radnych o przystąpienie do głosowania. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych jednomyślnie  podjęła  

uchwałę nr VI/48/2024 

w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości, 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt. 11 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych w granicach obrębów Bączylas, 

Czarkowo, Drzewce, Dzięczyna, Grodzisko, Łęka Mała, Łęka Wielka, Rokosowo, Śmiłowo oraz 

Żytowiecko, 

 

Przewodniczący Rady  Piotr Jańczak poprosił Burmistrza Ponieca Jacka Widyńskiego o 

przedstawienie projektu uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej sprawie.  

 

Burmistrz Ponieca Jacek Widyński przedstawiła projekt uchwały  wraz z uzasadnieniem 

 

Przewodniczący Rady  Piotr Jańczak dokonał otwarcia  dyskusji, w której radni nie zgłosili 

uwag. Poinformował, że temat był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji, 

na którym radnym zostały udzielone wyczerpujące wyjaśnienia na zgłoszone zapytania 

Następnie poprosił radnych o przystąpienie do głosowania. 

 

Rada Miejska w obecności 14 radnych jednomyślnie  podjęła  

uchwałę nr VI/49/2024 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenów położonych w granicach obrębów Bączylas, Czarkowo, Drzewce, 

Dzięczyna, Grodzisko, Łęka Mała, Łęka Wielka, Rokosowo, Śmiłowo oraz Żytowiecko 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt. 12  Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentów obrębów Łęka Wielka i Grodzisko w 

gminie Poniec, 

 



Przewodniczący Rady  Piotr Jańczak poprosił Burmistrza Ponieca Jacka Widyńskiego o 

przedstawienie projektu uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej sprawie.  

 

Burmistrz Ponieca Jacek Widyński przedstawiła projekt uchwały  wraz z uzasadnieniem 

 

Przewodniczący Rady  Piotr Jańczak dokonał otwarcia  dyskusji, w której radni nie zgłosili 

uwag. Poinformował, że temat był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji, 

na którym radnym zostały udzielone wyczerpujące wyjaśnienia na zgłoszone zapytania 

Następnie poprosił radnych o przystąpienie do głosowania. 

 

Rada Miejska w obecności 14 radnych jednomyślnie  podjęła  

uchwałę nr VI/50/2024 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentów obrębów Łęka Wielka i Grodzisko w gminie Poniec, 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt. 13  Podjęcie uchwały w sprawie rocznego programu współpracy Gminy Poniec z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i wolontariacie. 

 

Przewodniczący Rady  Piotr Jańczak poprosił Sekretarza Gminy o przedstawienie projektu 

uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej sprawie.  

 

Sekretarz Gminy Marcin Pazdaj przedstawił  projekt uchwały  wraz z uzasadnieniem 

 

Przewodniczący Rady  Piotr Jańczak dokonał otwarcia  dyskusji, w której radni nie zgłosili 

uwag. Poinformował, że temat był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji, 

na którym radnym zostały udzielone wyczerpujące wyjaśnienia na zgłoszone zapytania 

Następnie poprosił radnych o przystąpienie do głosowania. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych jednomyślnie  podjęła  

uchwałę nr VI/51/2024 

w sprawie rocznego programu współpracy Gminy Poniec z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i 

wolontariacie. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt. 14  Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach, 

 

Odpowiedź na interpelację radnej Adriany Perskiej, 

Odpowiedź na interpelację radnego Alberta Sierakowskiego, 



Odpowiedź na interpelację radnych Łucji Markowskiej oraz Ryszarda Sikorskiego. 

 

Pkt. 15 Wolne wnioski i zapytania, 

BRAK 

Pkt 16. Zakończenie  

Przewodniczący Rady Piotr Jańczak w związku z wyczerpaniem porządku obrad podziękował 

radnym i gościom za uczestnictwo w VI Sesji Rady Miejskiej i o godz. 1520 dokonał zamknięcia 

obrad Sesji.   

 

 

 

Protokółowała                                                                               Przewodniczący  Rady 
 
Jagoda Klimasz        Piotr Jańczak  
 

 


